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بٌن مرضى الالتهاب Helicobacter pylori دراسة جزٌئٌة وجرثومٌة للملتوٌة البوابٌة     :عنوان الرسالة 

 .والحالة الفارزةLewis  وABOالمعوي والاثنً عشر فً علاقتها مع فصائل الدم 

 و ABOوعلاقخها يع فصائم انذو  H. pylori  اصابتنخحشٌ حشدد  اجشَج انذساست انحانُت :ملخص الرسالة 

Lewis  وقذ .سَعاَىٌ  يٍ أعشاضِ يخُىعت لانخهاب انًعذة والاثٍُ عش  يشَط 200بٍُ  وانحانت انفاسصة 

 باسخخذاو  اسبعت غشق حشخُصُت يخخهفت وانخٍ حعًُج فحص  %73كاَج َسبت حذود الاصابت بانجشثىيت 

واظهشث . انُىسَض انسشَع وانفحص  انخشخُصٍ انسشَع والاسخُباث انجشثىيٍ و حقُُت حفاعم انبهًشة انًخسهسم

عىائم وروٌ انًسخىي انخعهًٍُ انًُخفط ويٍ ال انُخائج اٌ َسبت الاصابت بانجشثىيت كاَج اعهً بٍُ انزكىس

 والاصابة بالجرثومة Oوقذ  اظهش اسحباغ قىٌ بٍُ فصُهت انذو  .وانخذخٍُ ويشض انسكشٌ حجىِ الكبُشةِ 

 وقذ وجذ اَعا اٌ هُاك .وفً الاشخاص الفارزٌنLe (a-b+) رو انًُػ وكذلك ٌزداد المرض فً المرضى  

 . انًشظً يٍ فصائم انذو انًخخهفتبH. pyloriٍُ  دسجاث عانُت يٍ انخُىع انجٍُُ فٍ عضلاث
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Title of thesis:  Bacteriological and Molecular Study of  Helicobacter pylori among  

Patients with Various Gastroduodenal Symptoms in Relation with ABO, Lewis 

Blood Group Antigens, and Secretor Status. 

Abstract of thesis: This study was carried out to investigate the frequency of          

H. pylori infection and its association with ABO, Lewis blood groups and secretor 

status among patients with various gastroduodenal symptoms. The incidence of      

H. pylori infection was 73% by using four different methods RUT, RDT, culture and 

PCR. The highest rate of  infection was among males, low educational level, large 

size families, smoking and diabetes. Also there was a strong association between 

blood group O and H. pylori infection and increased among patients with Le (a-b+) 

phenotype and highest among secretors. Also found there was a large degree of 

genetic heterogeneity among  H. pylori isolates from patients with different ABO 

blood groups.  


